
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-03-25, § 28 

 

 Tid Torsdagen den 25 mars 2010 kl 16.00 – 16.15 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 31 mars 2010 

 
 

 

 

Mirja Räihä Järvinen  Jan Tigerström 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Mirja Räihä Järvinen (S)  tjänstgörande ordförande 

  

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M) tjänstgörande §§ 1-9, 11-31 

Ingvar Snees (M)  

Göran Kindvall (M)  

Ulf Fridebäck (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S) 

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Sebastian Carlsson (M) tjänstgörande  

Per Hallberg (M) tjänstgörande § 10  

Anette Hellström (M)    

Erik Slottner (KD)  

Maria Östberg Svanelind (S)  

Bo Holmberg (S)  

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP) tjänstgörande  

Clara Lindblom (V) § 5-31 

 

Förhinder har anmälts av: ledamöterna Katharina Gratschew (M) och Emilia Hagberg 

(MP) samt ersättarna Anders Alvebäck (M) och Christer Mellstrand (C). 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektören Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Eva 

Olsson, Olle Cyrén och Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren Thord 

Swedenhammar från roteln. 

 

 



  

 
 § 28 

Norra Djurgårdsstaden. Överenskommelse om exploatering inom 

detaljplanen Västra samt anläggande av sopsuganläggning i 

Hjorthagen. Genomförandebeslut 3 
Dnr E2010-511-00355 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering 

 inom detaljplanen Västra i Hjorthagen, Norra Djurgårdsstaden omfattande 

 investeringsutgifter om 653 mnkr, och investeringsinkomster om 39 mnkr samt 

 föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger 

 exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra 

 projektet.  

 

2 Exploateringsnämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om 

 exploatering mellan exploateringsnämnden och de markanvisade byggherrarna 

 inom detaljplanen Västra enligt vad som anges i kontorets tjänsteutlåtande. 

 

3 Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet av en stationär 

 sopsuganläggning i Hjorthagen, Norra Djurgårdsstaden omfattande 

 investeringsutgifter om 110 mnkr, och investeringsinkomster om 110 mnkr samt 

 föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger 

 exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra 

 upphandlingen samt genomförandet. 

 

3 Exploateringsnämnden begär att kommunfullmäktige för år 2010 beviljar en 

 utökad budgetram för exploateringsnämnden med 57 mnkr för detaljplanen 

 Västra samt sopsuganläggning i Hjorthagen. Resterande medel får beaktas i 

 kommande års budgetar. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 1 mars 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1)  Tjänstgörande ordförande Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S), Jan Tigerström m.fl. 

 (M), Ulf Fridebäck (FP) och Ann-Margarethe Livh (V) vill avgöra ärendet idag. 

 

2)   Torkel Tigerschiöld (MP) vill återremittera ärendet enligt följande: 

 

 Exploateringsnämnden återremitterar förslaget och uppdra åt kontoret att i 

 samverkan med stadsbyggnadskontoret omarbeta förslaget enligt följande: 

 

 - Fastställa ett miljöprogram med högt ställda miljö- och energikrav och anpassa 

 detaljplanen efter miljöprogrammet 

 - Stryka den del av detaljplanen där Hjorthagsparken tas i anspråk  

 - Förstärka spridningsvägen Ingenjörsvillorna-Hjorthagsparken-Gärdet och 



  

 anpassa bebyggelsen till de stora kulturhistoriska värdena i området 

 - Sänka parkeringsnormen till som högst 0,3 för bostäder och 0,16 för 

 studentbostäder. 

 

 Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet av en stationär 

 sopsugsanläggning i Hjorthagen, Norra Djurgårdsstaden omfattande  

 investeringsutgifter om 110 mnkr, och investeringsinkomster om 110 mnkr 

 samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger 

 exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra 

 upphandlingen samt genomförandet samt anföra följande: 

 

 Såsom Miljöpartiet poängterade när detaljplanen var uppe för beslut i 

 kommunfullmäktige, är det viktigt att projektet Norra Djurgårdsstaden blir en 

 klimatneutral stadsdel med spjutspetsteknik och en god boendemiljö, och 

 egentligen finns alla förutsättningar för att så ska ske. 

  

 Det är dock ett problem att detaljplanerna fastställs innan staden fastställt något 

 miljöprogram för området. Framväxten av ett miljöprofilområde bör rimligtvis 

 utgå från ett miljöprogram med högt ställda miljö- och energikrav. Staden bör få 

 till stånd ett integrerat miljöarbete för stadsdelen som arbetas in i 

 kvalitetsprogrammet.  

 

 De energikrav som ställs i de (inte fastställda) miljökraven för Norra 

 Djurgårdsstaden för byggnation är inte tillräckliga. Miljöpartiet menar att 

 energikraven ska vara 45-55 kWh för ny byggnation i hela staden och 55 kWh i 

 ett miljöprofilområde är därför allt för lågt ställt krav.  

 

 Det är positivt att bostäder byggs i den redan exploaterade delen av området och 

 glädjande att det är relativt många studentbostäder som planeras. Miljöpartiet vill 

 dock öka antalet studentbostäder inom hela Norra Djurgårdsstaden och menar att 

 minst 1000 av de bostäder som planeras ska anpassas för och erbjudas till 

 studenter och unga.  

 

 Den planerade bebyggelsen måste dock anpassas till Nationalstadsparkens 

 spridningsvägar. Ny bebyggelse skall ta sin utgångspunkt i landskapet och 

 anpassas till läget i Hjorthagens och Husarvikens kulturlandskap. Den del av 

 planen som innebär byggnation i Hjorthagsparken måste utgå då det skadar 

 spridningsvägen i nationalstadsparken mellan Norra Djurgården och Gärdet. 

 Spridningsvägen behöver stärkas och inte ytterligare försvagas. Ur utredningar 

 om spridningsvägarnas sårbarhet och behov av förstärkning som gjorts tidigare 

 framgår att åtgärder som föreslås inte utgör förstärkning av den redan 

försvagade  länken till Gärdet utan endast viss kompensation för intrånget i 

spridningsvägen  och västra delen av Hjorthagsparkens värdekärna. 

Miljöpartiet vill påminna om  att de ekologiska satsningarna för området i 

stort bör innehålla en gång- och  cykelbro med ekodukt över Lidingövägen. 

 

 Vi menar att staden planerar för alltför högt bilinnehav i Norra Djurgårdsstaden. 

 En parkeringsnorm på 0,5 är för hög i ett område som ska utgöra ett 

 miljöprofilområde. Miljöpartiet menar att parkeringsnormen i staden som helhet 

 ska vara 0,3-0,5 beroende på område, och 0,16 för studentbostäder. I Norra 

 Djurgårdsstaden, som kommer inrymma en del studentbostäder, bör 

 parkeringsnormen rimligtvis sänkas.  

 



  

 I ett miljöprofilområde ställs höga krav på transportsystemet. I planen bör det stå 

 tydligt att området i ett tidigt skede förses med väl utbyggd kollektivtrafik.  I 

 Norra Djurgårdsstaden bör något eller några bilfria kvarter kunna prövas och 

 givetvis ska gång- och cykeltrafiken prioriteras.  

 

Beslutsgång i delen om återremiss 

Tjänstgörande ordförande Mirja Räihä Järvinen (S) ställer de framlagda förslaget att 

återremittera ärendet mot förslaget att avgöra ärendet i dag och finner att nämnden 

beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 

Framlagda förslag till beslut  

Tjänstgörande ordförande Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S), Jan Tigerström m.fl. (M), 

Ulf Fridebäck (FP) och Ann-Margarethe Livh (V) föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Tjänstgörande ordförande Mirja Räihä Järvinen (S) finner att nämnden beslutar enligt 

exploateringskontorets förslag. 

 

Reservation 

Torkel Tigerschiöld (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag 

om återremiss. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Ann-Margarethe Livh (V) enligt följande: 

 

 Norr Djurgårdsstaden har alla möjligheter att bli ett miljöprofilområde i 

 framkant. Men då krävs att projektets miljö- och hållbarhetsmål konkretiseras 

 och utvecklas. Det är oroväckande att arbetet fortsätter utan att ett miljöprogram 

 fastställts. Om miljömålen ska bli verklighet krävs en miljösamordnare och ett 

 miljöprogram. Ett miljöprogram med högt ställda krav på t.ex. låg 

 energiförbrukning måste omedelbart tas fram. Projektets miljö- och 

 hållbarhetsmål måste konkretiseras. Kollektivtrafiken måste prioriteras av staden 

 och landstinget. Parkeringsnormen ska hållas låg och parkering ska i huvudsak 

 ske i garage. Vi vill understryka att barnperspektivet måste finnas med i 

 projektet. Det gäller till exempel utformning av parker, gårdar och inte minst 

 marken runt förskolorna.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


